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2021-09-23 

Protokoll 8/2021 

fört vid Norrmalms stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen 
den 23 september 2021 kl. 18:10-19:39, Mötesrum: 
Kungsträdgården 
 

Ledamöter Petra Gardos Ek (M) Ordförande 
Bo Anderson (M) 
Hanna Werner (M) 
Maria Karlman Noleryd (L) 
Bo Magnusson (MP) 
Christina Linderholm (C) 
Ulla Sjöbergh (S) Vice ordförande 
Anita Lindskog (S) 
Magnus Waller (S) 
Julian Kroon (SD) 
Gunilla Svensson Pilefors (M) 
Elisabeth Hedlund (V) 
Karin Norman (V) 

  
Ersättare Fredrik Strömsten (M) 

Erik Engström (M) 
Anders Blom Hartung (M) 
Margita Jacobsson (L) 
Rune Forsberg (C) 
Lisbeth Friman (KD) 
Susie de Ciutiis (S) 
Ola Olsson (S) 
Matz Larsson (S) 
Tomas Dillén (V) 

  
Övriga närvarande Christer Bergman Nämndsekreterare 

Karin Karlström Tjänsteman §§1-17 Kommunikatör 
Norkhairul Karim Tjänsteman §§1-17 Kommunikatör 
Maria Härenstam Avdelningschef §§1-17 
Gosia Holmberg Avdelningschef §§1-17 
Anders Forsberg Avdelningschef 
Therese Rosen Avdelningschef §§1-17 
Hanna Wirde Avdelningschef §§1-17 
Jesper Ackinger Avdelningschef 
Mattias Elverljung Personalföreträdare §§1-17 Kommunal 

  
Justerare Petra Gardos Ek (M), Ulla Sjöbergh (S) 
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§ 1 
Val av justerare  

Beslut  
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) valdes att tillsammans med 
ordföranden Petra Gardos Ek (M), justera dagens protokoll. 
  
Justeringen äger rum den 23 september 2021. 
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§ 2 
Anmälan av övriga frågor och fastställande av 
dagordning  
  
Ersättare Anders Blom Hartung (M) anmälde en fråga om hur 
förvaltningen ställer sig till att kommersiella företag förlägger sin 
verksamhet i Vasaparken? 
  
Ledamoten Karin Norman (V) anmälde en fråga om varför det finns 
konstgräset i Enkehusparken? 
  
Dagordningen fastställdes. 
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§ 3 
Information från förvaltningen  
   
   
  
  
- Covid-19 
- Vasaträffen 
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§ 4 
Svar på Medborgarförslag - Astrid Lindgrenstaty  
NORR 2021/345 
 

Beslut  
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-06-23. 
  
  
28 april 2021 fick Norrmalms stadsdelsnämnd ett 
medborgarförslag om att det bör uppföras en skulptur i Vasaparken 
föreställande Astrid Lindgren i naturlig storlek. Förslagsställaren 
anger detaljerat hur skulpturen bör se ut samt ger förslag till 
placering i parken.  
  
Förvaltningen är positiv till att ytterligare uppmärksamma Astrid 
Lindgren och hennes verk på Norrmalm och föreslår därför att 
nämnden ger förvaltningen i uppdrag att under 2022 utreda hur 
Astrid Lindgren ytterligare kan uppmärksammas på Norrmalm. 
  
En upprustning av Vasaparkens parklek är planerad efter nämndens 
beslut i fleråringen 2022-2024, där Astrid Lindgrens sagovärld är ett 
möjligt tema. Allmänhetens önskemål och förslag tillsammans med 
analys av förutsättningar och parklekens behov kommer att göras 
inom ramen för ett program för parklekens upprustning under 
2022.   
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/345-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag staty 
över Astrid Lindgren  

 NORR 2021/345-1 Medborgarförslag - Astrid Lindgrenstaty 
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§ 5 
Tertialrapport 2 år 2021 för Norrmalms stadsdelsnämnd  
NORR 2021/102 
 

Beslut  
  

1.      Norrmalms stadsdelsnämnd godkänner förslaget till 
tertialrapport 2 för 2021 med helårsprognos och bilagor. 
  

2.      Stadsdelsnämnden begär budgetjustering om totalt 1,5 mnkr 
för kommunalt bostadsbidrag för personer med 
funktionsnedsättning.  

  
3.      Beslutet förklaras omedelbart justerad.  

  
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-09-13. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Karin Norman 
(V) anmälde ett gemensamt förslag till beslut och föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Ledamoten Julian Kroon (SD) anmälde ett eget förslag till beslut 
och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) ställde de tre förslagen mot 
varandra och kunde efter begärd votering och rösträkning konstatera 
att nämnden med 7 röster mot 5 respektive 1  beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  
Votering 
Socialdemokraterna (S) begärde votering. 
  
Propositionsordningen fastställdes som följande. Förslaget från 
(SD) ställdes mot förslaget från (S) och (V). Det kunde konstateras 
att förslaget från (S) och (V) går vidare och ställs mot förslaget från 
förvaltningen. 
  
Omröstningen utföll följande: 
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Petra Gardos Ek (M), Bo Anderson (M), Hanna Werner (M), 
Gunilla Svensson Pilefors (M), Maria Karlman Noleryd (L), Bo 
Magnusson (MP) och Christina Linderholm (C) röstade på 
förvaltningens förslag till beslut. 
  
Ulla Sjöbergh (S), Magnus Waller (S), Anital Lindskog (S), Karin 
Norman (V) och Elisabeth Hedlund (V) röstade på det 
gemensamma förslaget från (S) och (V) 
  
Julian Kroon (SD) röstade på förslaget från (SD) 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Karin Norman 
(V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt egna 
gemensamma förslag enligt följande: 
  

1. Stadsdelsnämnden delvis godkänner förvaltningens rapport. 
2. Att förvaltningen ges i uppdrag att skyndsamt 

utreda  kvalitetshöjande åtgärder som kan genomföras innan 
budgetårets slut. 

3. Därutöver anföra följande: 
  
Tertialrapport 2 med helårsprognos visar på ett betydande överskott 
inom verksamheterna äldreomsorg och individ och familjeomsorg, 
19,3 respektive 12,1 miljoner. 
Dessa överskott är hänförliga till pandemins effekter. 
Stadsdelen visar totalt ett överskott om 20,5 miljoner efter 
resultatöverföring. 
  
För att få en budget i balans menar vi att överskotten ger utrymme 
att vidta åtgärder som höjer kvaliteten inom de ovan nämnda 
verksamhetsområdena. Oanvända medel kommer eljest att återföras 
och ett gott tillfälle ha försuttits.  
Med kvalitetshöjande åtgärder inom äldreomsorgen exempelvis kan 
avse upprustning av gemensamhetslokaler och andra lokaler, bättre 
mathållning, bättre tillgång till digitala verktyg och internet-
förbindelser, böcker och tidningar mm. 
  
Ledamoten Julian Kroon (SD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut. 

2. Därutöver anföra följande: 

  
Tertialrapport 2 har inkommit till stadsdelsnämnden som ger en 
överblick kring förvaltningens arbete i relation till 
kommunfullmäktiges inriktningsmål.  

Sida 8 (32)



Norrmalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-09-23 

  
Sverigedemokraterna ser positivt på att ett flertal inriktningsmål ser 
ut att uppfyllas under verksamhetsåret, samt att många 
verksamheter håller hög kvalitet Detta till trots kan det konstateras 
att en rad för stockholmarna viktiga frågor försummats genom de 
inriktningsmål som satts upp av kommunfullmäktige, samt hur de 
följs upp.  
  
I en situation där den allmänna samhällsdebatten präglas av 
reportage om grov kriminalitet och en betydande andel av 
befolkning känner sig otrygga på kvällar och i offentliga miljöer 
anser vi att inriktningsmålen är otillräckliga, och att mer behövs 
göras. Trots att brottsbekämpning är en i stor utsträckning nationell 
fråga finns det otaliga trygghetsfrämjande förslag, som 
Sverigedemokraterna tidigare presenterat, som kan spela en 
avgörande roll. 
  
Utvecklingen av Stockholms infrastruktur har sedan länge 
prioriterat vissa samhällsgrupper framför andra, och därigenom 
banat väg för en ordning där de som är beroende av bil 
bortprioriteras till förmån för andra grupper. Det är 
Sverigedemokraternas bestämda uppfattning att transportslag inte 
ska vara avgörande när det gäller rätten till god framkomlighet och 
möjlighet att få vardagen att gå ihop. Dieselförbud, vidare 
uppskjutning av östralänken och utbyggnad av cykelbanor på 
bekostnad av bilväg är bara ett fåtal exempel på hur möjligheterna 
till framkomlighet försämras i Stockholm. 
  
Inriktningsmålet att Stockholm byggs attraktivt är även det 
kontroversiellt. Tillbyggnaden av Liljevalchs och de starka 
protesterna, som i sig bara är toppen på ett isberg, pekar tydligt på 
diskrepansen mellan folkviljan och de styrande i frågan om hur 
Stockholm utvecklas. Även här har Sverigedemokraterna länge 
understrukit behovet av en mer folkförankrad inriktning där även 
medborgarnas uppfattning av skönhet tas i beaktande.  
  
Den presenterade tertialrapporten visar på hur förvaltningens arbete 
i många avseenden går i en positiv riktning, medan det i många 
avgörande fall går mot fel håll på grund av feltänkta inriktningsmål 
uppsatta av stadshusmajoriteten. Sverigedemokraterna kommer 
även fortsatt att arbeta för ett tryggare och mer demokratiskt 
Stockholm. 
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Handlingar i ärendet 
 NORR 2021/102-3 Tertialrapport 2 2021 Norrmalms 

stadsdelsnämnd 
 NORR 2021/102-3.8 Tertialrapport 2 - Bilaga 1 - Sdn09 T2 

2021 
 NORR 2021/102-3.7 Tertialrapport 2 - Bilaga 2 - 

Verksamhetsvolymer 202108 T2 
 NORR 2021/102-3.6 Tertialrapport 2 - Bilaga 3 -Bilaga 5.1 - 

Uppfoljning Klimatinvestering Ismaskin 
 NORR 2021/102-3.5 Tertialrapport 2 - Bilaga 4 -Bilaga 5.1 - 

Uppfoljning Klimatinvestering trädplantering 
 NORR 2021/102-3.4 Tertialrapport 2 - Bilaga 5 - Bilaga 5.1 

- Uppfoljning Klimatinvestering vitvaror 
 NORR 2021/102-3.3 Tertialrapport 2 - Bilaga 6 - Ansokan 

kompetensmedel. Norrmalm. T2 
 NORR 2021/102-3.2 Tertialrapport 2 - Bilaga 7 - 

Redovisning kompetensmedel socialtj T2.2021 
 NORR 2021/102-3.1 Tertialrapport 2 - Bilaga 8 - 

Redovisning kompetensmedel AO T2 2021 
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§ 6 
Delegationsordning för Norrmalms stadsdelsnämnd  
NORR 2021/342 
 

Beslut  
1.      Stadsdelsnämnden godkänner ändringarna av 

delegationsordningen. 
  

2.      Ändringarna av delegationsordningen gäller från den 1 
oktober 2021. 

  
3.      Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

  
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-09-07. 
  
Enligt 7 kap 5 § kommunallagen kan nämnden delegera sin 
beslutanderätt till bland annat en tjänsteperson som är anställd i 
kommunen.  
  
Delegeringen sker genom att nämnden fastslår en 
delegationsordning där lägsta delegat för delegerade beslut framgår. 
Delegationsordningen behöver regelbundet revideras för att 
anpassas efter organisationsförändringar likväl som ändrade 
uppdrag och externa förändringar så som förändrade riktlinjer eller 
lagar. 
  
Stadsdelsförvaltningen föreslår att delegationsordningen ändras i 
enlighet med de förslag som anges i tjänstutlåtandet. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 544390 (I beslutsflöde - R 1) Kopia av Ändring av 
Norrmalms stadsdelsnämnds delegationsordning 

 538682 Förslag till Delegationsordning för Norrmalms 
stadsdelsnämnd 2021-10-01 
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§ 7 
Remiss av Stockholms stads strategi för nattklubbar och 
livescener  
NORR 2021/358 
 

Beslut  
Remissen besvaras av förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-06-10. 
  
  
Norrmalms stadsdelsnämnd har remitterats Stockholms stads 
förslag på strategi för nattklubbar och livescener.  
  
Strategin är en del av ett långsiktigt arbete för att göra Stockholm 
till en mer nattklubbs- och livescensvänlig stad. Strategin tar inte 
fokus på konsekvenserna av pandemin men ska bidra till att 
underlätta återöppnandet av en trygg nattklubbs- och 
livescensvänliga stad.  
  
Strategin identifierar tre övergripande fokusområden där 
Stockholms stad behöver stärka sitt arbete för att bli mer nattklubbs- 
och livescensvänlig. Fokusområdena är valda utifrån att åtgärder 
inom dessa områden bedöms göra störst nytta.  
  
Fokusområdena är:  

         Tydliga, samordnade och proaktiva tillstånds- och 
tillsynsprocesser 

         Nattklubbs- och livescensverksamhet möjliggörs i stadens 
egna lokaler och på stadens egen mark 

         Effektiva kontaktvägar 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om Stockholms stads 
strategi för nattklubbar och livescener. Nattklubbar och livescener 
är ett viktigt inslag som upplevelse för invånare, boende och 
verksamma inom Norrmalms stadsdelsområde och bidrar både till 
ökad trygghet och ökade arbetsmöjligheter för de som bor och är 
verksamma i stadsdelsområdet 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Karin Norman 
(V) anmälde följande gemensamma särskilda uttalande: 
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Vi vill godkänna förvaltningens svar på remiss om nattklubbar och 
livescener. 
Olika livescener och nattklubbar bidrar till att stärka kulturlivet och 
är ett viktigt inslag i stadsbilden.  
  
Vi menar dock att det hade varit önskvärt att strategin även 
tydligare lyfte fram klubblivet och livescenerna utanför innerstaden 
och närförort. För en mer jämlik stad bör satsningar på livescener 
och klubbar inbegripa fler platser än i de mer centrala delarna av 
Stockholm. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/358-3 (Godkänd - R 1) Remiss av Stockholms 
stads strategi för nattklubbar och livescener 

 NORR 2021/358-1.1 Stockholms stads strategi för 
nattklubbar och livescener 

 NORR 2021/358-1.2 Stockholms stads strategi för 
nattklubbar och livescener 

 NORR 2021/358-1.3 Stockholms stads strategi för 
nattklubbar och livescener 
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§ 8 
Remiss av Kommuner mot brott (SOU 2021:49)  
NORR 2021/426 
 

Beslut  
Remissen besvaras av förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-08-10. 
  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Norrmalms 
stadsdelsnämnd med anledning av remiss gällande kommuner mot 
brott (SOU 2021:49).  
  
Utredningen riktar in sig på hur ansvaret för det brottsförebyggande 
arbetet på kommunen ska se ut och utformas, och inte om 
kommunen ska ha ett lagstadgat ansvar.  
  
Bestämmelserna i föreslagen lag syftar till att säkerställa att 
kommuner utifrån ett kunskapsbaserat underlag tar ställning till 
behovet av brottsförebyggande åtgärder och skapar förutsättningar 
för samordning av det brottsförebyggande arbetet inom kommunen.  
  
Kommunerna ska ansvara för att ta fram lägesbild för 
brottsligheten. Lägesbilden ska vara till grund för åtgärdsplan och 
de åtgärder som vidtas. Kommunerna ska även ta ansvar för 
samordningen av det brottsförebyggande arbetet inom geografiskt 
ansvarsområde genom skriftliga samverkansavtal med relevanta 
aktörer. I varje kommun ska det finnas en samordnande funktion för 
brottsförebyggande frågor och som ansvarar för att det 
brottsförebyggande arbetet genomförs enligt föreslagen lag.  
  
Förvaltningen ställer sig positivt till förslaget. Förvaltningens 
uppfattning är att syftet och de tillämpningsområden som 
presenteras i föreslagen lag är i linje med hur det 
brottsförebyggande arbetet genomförs i flera kommuner och 
stadsdelsförvaltningar idag.  
  
Med en lag om kommuners brottsförebyggande arbete kommer det 
även ge en tydligare vägledning om vad kommunerna förväntas 
genomföra och vilket ansvar som ligger på dessa. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Ledamoten Julian Kroon (SD) anmälde följande särskilda uttalande: 
  
Sverigedemokraterna välkomnar utredningens bredare intentioner 
att förtydliga vilka krav som ställs på Sveriges kommuner med 
hänsyn till det brottsförebyggande arbetet. Enligt utredningens 
enkät har 97% procent av de svarande 
kommunstyrelseordförandena svarat att de arbetar 
brottsförebyggande, vilket enligt vår uppfattning istället bör uppgå 
till 100%. 
  
Vi anser att utredning innehåller ett antal förslag som går i rätt 
riktning, men att förslagen i sig är otillräckligt för att motverka 
förekomsten av kriminalitet genom ett bättre strukturerat 
brottsförebyggande arbete. I likhet med vad som konstateras i 
utredningen är många av de nya förslagen irrelevanta för större 
kommuner som under en längre tid arbetat brottsförebyggande, 
däribland Stockholm. Trots en ambition om att förtydliga och 
förbättra kommunernas brottsförebyggande arbete, men framförallt 
minska mängden individer som dras in i kriminalitet, riskerar 
utredningen enbart ha en marginell påverkan. För att åstadkomma 
en förändring i de områden som står för det stora flertalet 
rekryteringar till kriminalitet måste det finnas ett större 
storstadsfokus i hur kommunernas arbete struktureras.  
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/426-2 (Godkänd - R 1) Remiss Kommuner mot 
brott (SOU 2021:49) 

 NORR 2021/426-1.1 Kommuner mot brott (SOU 2021:49) 
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§ 9 
Remiss av Snabbare lagföring – ett snabbförfarande i 
brottmål (SOU 2021:46)  
NORR 2021/402 
 

Beslut  
1.      Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2.      Paragrafen justeras omedelbart. 

  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-08-10. 
  
  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Norrmalms 
stadsdelsnämnd med anledning av remiss gällande förslag om 
ändring i rättegångsbalken om snabbare lagföring (SOU 2021:46). 
Yttrandet ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast den 
21september 2021. 
  
En särskild utredare ska utreda ett permanent snabbförfarande i 
brottmål och andra åtgärder för en snabbare lagföring av brott. Den 
försöksverksamhet, med ett snabbförfarande i brottmål, som pågår 
sedan januari 2018 har visat positiva resultat. Snabbare lagföring 
bygger på tre delar: 
  
– Arbetssätt 
– Regelverk 
– Samverkan 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om snabbare lagföring. 
Förvaltningen delar utredningens inställning till att arbetet med att 
utveckla rättsväsendets förmåga att snabbt utreda och lagföra brott 
bör fortsätta. Vinsterna med snabb lagföring är många och några 
exempel förvaltningen vill framhålla är effekten av att människors 
tillit till rättsväsendet bibehålls/ förstärks av att det blir en snabb 
reaktion från samhället när brott begås 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/402-3 (Godkänd - R 1) Remiss av snabbare 
lagföring- ett snabbförfarande i brottmål ( SOU 2021:46) 
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 NORR 2021/402-1.1 Snabbare lagföring - ett 
snabbförfarande i brottmål (SOU 2021:46) 
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§ 10 
Remiss av Mer relevant än någonsin - Biblioteksplan för 
Stockholms stad 2022-2025  
NORR 2021/391 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-08-03. 
  
  
Med utgångspunkt i Vision 2040 - Möjligheternas Stockholm pekar 
biblioteksplan 2022-2025 ut riktningen för bibliotekets roll i att 
bidra till en stad som är världsledande i att leva upp till mänskliga 
rättigheter och barnrätt, där mångfald, innovationer, nytänkande och 
tillgänglighet är ledord. Uppdraget formuleras i bibliotekslagen, 
som också pekar ut prioriterade målgrupper: personer med 
funktionsnedsättning, nationella minoriteter, personer med annat 
modersmål än svenska samt barn och ungdomar. Mer relevant än 
någonsin – biblioteksplan 2022-2025 bygger på en bred 
datainsamling där användare, icke-användare, medarbetare, 
samarbetspartners och andra samhällsaktörer har deltagit. 
Förvaltningen ser positivt på målsättningarna och intentionerna med 
biblioteksplan 2022-2025 och att barnrättsperspektivet på ett tydligt 
sätt har belysts. Förvaltningen anser dock att planen behöver 
utvecklas avseende hur biblioteket ska stötta förskolorna i sitt 
uppdrag, bland annat kring barn som talar något av de nationella 
minoritetsspråken. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Karin Norman 
(V) anmälde ett gemensamt förslag till beslut och föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  
Reservationer 
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Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Karin Norman 
(V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt egna 
gemensamma förslag enligt följande: 
  

1. Nämnden godkänner delvis förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Därutöver anföra: 

  
- Att i enlighet med S och V:s reservation i kulturnämnden anföra 
- Att utbyggnaden av nodbibliotek inte får ske på bekostnad av de 
lokala biblioteken. 
- Att barnlitteraturen delvis undantas från den gemensamma 
samlingen 
  
I grunden är vi positiva till förslagen men vi ser risker och 
utmaningar som utan noga avvägningar och fullgod finansiering kan 
leda till oönskade effekter.  
  
Det kan bli oerhört ojämlikt om bestånden av böcker inte syns utan 
ska beställas. 
  
Det ger inte utrymme för spontana upptäckter. 
Vi har också sett den utarmning som skett när internationella 
biblioteket lades ner/flyttades tillsammans med 
tidskriftsavdelningen. 
  
Vi menar att biblioteksverksamheten har varit nedmonterad under 
den här mandatperioden och den grönblå majoriteten har inte ens 
klarat av att finansiera en renovering av stadsbiblioteket och 
behovet av en stärkt finansiering är stor och är avgörande för att 
stärka bibliotekens samhällsviktiga och omfattande uppdrag. 
  
Särskilt uttalande 
Ledamoten Julian Kroon (SD) anmälde följande särskilda uttalande: 
  
Sverigedemokraterna ser positivt på att det presenteras en visionär 
plan för bibliotekens framtid. I tider av digitalisering samt 
förändrade konsumtions- och levnadsmönster är det av stor vikt att 
föra diskussioner om gamla institutioners framtida roll i samhället. 
Trots detta vill vi höja ett varningens finger sett till ett flertal 
punkter i biblioteksplanen.  
  
Den centrala utgångspunkten för alla bibliotek måste vara rollen 
som kunskapsspridare och förkämpe för yttrandefrihet. Detta 
innebär att biblioteken ska vara en plats där otaliga motstridiga 
perspektiv, samtidigt som det finns ett stabilt grundfundament 
varifrån personal kan förmedla kunskap till bland annat ungdomar 
och nyanlända. I och med de stora integrationsproblem Sverige lider 
av, samt behovet av att sprida kunskap om svensk kultur till nya 
generationer, ser vi det som självklart att biblioteken främjar svensk 
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litteratur samt litteratur om Sverige. Vi anser det bästa sättet att 
inkludera utlandsfödda och göra dessa till en del av det svenska 
samhället är genom att introducera och välkomna dem till den 
svenska kulturskatten. Inte genom att hänvisa dem till annan kultur 
och litteratur. 
  
Vidare ställer vi oss skeptiska till förslaget om ”förtroendeöppet”, 
ett koncept som syftar till att hålla biblioteken öppna utan 
närvarande personal. I en situation där ungdomsgäng gjort sig 
ökända för att driva runt i, och ha en destruktiv inverkan på 
bibliotek är det fel väg att gå att ta bort de auktoriteter som har 
förmåga att återställa ordning. Det riskerar leda till att bibliotek blir 
ungdomsgårdar, och inte en plats för arbetsro, koncentration och 
öppenhet.  
  
Biblioteken har en central roll att spela i arbetet att skapa 
mötesplatser och erbjuda kunskap för de som annars kanske inte har 
tillgång till det. Inte minst är det en avgörande resurs för de i behov 
av tekniskt stöd. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 527364 Svar på remiss biblioteksplan 
 NORR 2021/391-1.3 Mer relevant än någonsin - 

Biblioteksplan 2022-2025 
 NORR 2021/391-1.1 Mer relevant än någonsin. 

Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025 
 NORR 2021/391-1.2 Mer relevant än någonsin. 

Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025 
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§ 11 
Remiss av Motion om ta bort avgiften från 
fritidsklubbarna  
NORR 2021/323 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-06-21. 
  
  
Karin Lekberg, Socialdemokraterna, föreslår i en motion till 
kommunfullmäktige att avgiften för Stockholms stads fritidsklubbar 
avskaffas. Att barn och unga har en meningsfull fritid efter 
skoldagen är en viktig del av det förebyggande arbetet. 
Vårdnadshavares ekonomi ska inte vara avgörande om barnen ska 
ges möjlighet att delta i fritidsklubbens verksamhet. Genom att 
avskaffa avgift för fritidsklubbarna kan förvaltningen anta att 
inskrivningsgraden ökar, vilket är särskilt viktigt inom de 
stadsdelsområden där inskrivningsgraden är låg. Förvaltningen 
efterfrågar dock en tilltänkt finansiering för fritidsklubbens 
verksamhet. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Karin Norman 
(V) anmälde ett gemensamt förslag till beslut och föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Karin Norman 
(V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt egna 
gemensamma förslag enligt följande: 
  

1. Att nämnden tillstyrker motionen i sin helhet. 
2. Därutöver anföra: 
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Vi delar motionärens uppfattning om vikten av att 
vårdnadshavarens ekonomi inte ska avgöra om barn och unga kan 
delta i fritidsklubbens verksamhet.  
  
Vi delar också förvaltningen uppfattning att  fritidsklubbarna är 
viktiga och kan bidra till att stärka barnens sociala kompetens, 
språkutveckling och förutsättningar för att klara sig i skolan. 
  
Vi anser att alla barn och unga ska ha rätt och möjlighet att delta 
oavsett föräldrarnas ekonomiska status.   
  
 
Handlingar i ärendet 

 522084 Mall Tjänsteutlåtande eDok Fritidsklubb23730 JA 
synpunkter 

 NORR 2021/323-1.1 Motion om ta bort avgiften från 
fritidsklubbarna 
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§ 12 
Remiss nytt serevringstillstånd - Space Restaurangen  
NORR 2021/460 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-08-20. 
  
  
SPACE – Contemporary Digital Culture Center AB ansöker om 
flera stadigvarande serveringstillstånd. 
  
- Stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten i arena 
plan 1, café och museum plan 2, restaurang och 
eventyta/butik plan 3, måndag till söndag mellan klockan 
11:00-03:00 
- Stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten i 
uteservering plan 3, måndag till söndag mellan klockan 
11:00-03:00 
- Stadigvarande serveringstillstånd i restaurang samt event och 
konferensytor på plan 4, måndag till söndag mellan 
klockan 11:00-01:00 
- Stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten i 
restaurang, event, konferens och arbetsplatser på plan 5-7, 
måndag till söndag mellan klockan 11:00-01:00 
- Stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten i 
uteservering på terrass plan 5, måndag till söndag mellan 
klockan 11:00-01:00 
  
De ansökta alkoholdryckerna är Spritdrycker, vin och andra jästa 
alkoholdrycker samt starköl. 
  
Space är ett digital kulturcentrum, en fysisk mötesplats där man 
träffas för gaming, livemusik, event-upplevelser eller för att 
producera digitalt innehåll såsom podcasts och videor. Det blir 
Europas största e-sport och gaming center. Här ryms även Avicii 
museum och butik samt restauranger och café. 
Stadsdelsförvaltningen bedömer utifrån de sociala aspekterna 
avseende både brottsförebyggande samt ett folkhälsoperspektiv att 
det bör finnas en tydlig avgränsning i områden där minderåriga 
spelar och där det serveras alkohol. 
Ordningsvakter ska ha befogenheter att vistas i lokalerna men också 
i anslutning till och utanför då området är en riskmiljö och räknas 
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som en öppen drogscen samt att fältassistenter och ungdomsjour har 
tillträde till lokalerna. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Ledamoten Karin Norman (V) anmälde följande särskilda uttalade: 
  
Vi godkänner förvaltningens förslag till beslut men vi vill framföra 
följande: 
  
Därutöver vill vi anföra vår uppfattning att tiderna för servering av 
alkohol är alltför generösa och vi känner stor oro över detta inte 
minst med tanke på att många barn och ungdomar kommer att 
besöka centret. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/460-5 (Godkänd - R 1) Serveringstillstånd 
Space  

 526136 Serveringstillstånd Space  
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§ 13 
Protokoll från Norrmalms förvaltningsgrupp 16 
september 2021  
NORR 2021/85 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Protokoll fört vid sammanträde med förvaltningsgruppen den 16 
september 2021 anmäldes. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna.  
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§ 14 
Anmälan av Protokoll från Norrmalms råd för 
funktionshinderfrågor den 15 september 2021  
NORR 2021/82 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Protokoll för vid sammanträde med Norrmalms råd för 
funktionshinderfrågor 15 september 2021 anmäldes. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna.  
 
 

Sida 26 (32)



Norrmalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-09-23 

§ 15  
Redovisning av beslut fattade på delegation  
Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
En redovisning av beslut fattade på delegation anmäldes. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 
Anmälda beslut  

 (Godkänd - R 1) Remiss serveringstillstånd Avec 
 (Godkänd - R 1) Remiss serveringstillstånd Ta´ameya 
 (Godkänd - R 1) Remiss serveringstillstånd Ingers Kitchen 
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§ 16 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar  

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Inkomna upprättade handlingar vid Norrmalms 
stadsdelsnämnd under perioden 2021-08-01 till 2021-08-31 
redovisades genom utdrag i ärendehanteringssystemet eDok. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 17 
Övriga frågor  

Beslut  
Ersättare Anders Blom Hartung (M) anmälde en fråga om hur 
förvaltningen ställer sig till att kommersiella företag förlägger sin 
verksamhet i Vasaparken? 
  
Stadsdelsdirektören besvarar frågan muntligt. Nämnden beslutar att 
förvaltningen utreder frågan vidare. 
  
Ledamoten Karin Norman (V) anmälde en fråga om varför det finns 
konstgräset i Enkehusparken? 
  
Avdelningschef Therese Rosen svarar muntligt på frågan. 
  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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§ 18 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 19 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 20 
Borttagen på grund av sekretess  
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